
  

1 
 

                                                             P R O T O K Ó Ł 

 

z  posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów  i Zaopatrzenia  odbytego                                                

w dniu 28 grudnia  2010 roku 

 

 

Porządek  posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 
2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
3. Ukonstytuowanie się  Komisji. 
4. Analiza  projektu  budżetu gminy na rok 2011. 
5. Opinia końcowa Komisji o projekcie budżetu  gminy na rok 2011. 
6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Gminy w sprawach: 

a) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii oraz 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  na terenie Gminy 
Sieroszewice na 2011 rok, 

b) trybu powoływania i odwoływania  członków Gminnego Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Sieroszewicach oraz szczegółowe warunki jego 
funkcjonowania, 

c) określenia zasad nabywania , zbywania i obciążania nieruchomości oraz 
ich wydzierżawiania lub wynajmowania  na czas oznaczony dłuższy niż 3 
lata lub na czas nieoznaczony. 

7. Wolne głosy i wnioski. 
8. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 
 

Ad.1)  Ad.1) Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał  p. Paweł Siwak Przewodniczący 
Rady Gminy o godz.1015. Powitał wszystkich  członków Komisji , P. Wójta , P. Skarbnik. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli wszyscy członkowie ( 11) .Lista obecności stanowi 
załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
Ad.2)  Pan Przewodniczący Rady- przedstawił  proponowany porządek  posiedzenia 
Komisji. Zaproponował , aby w pkt.5 wprowadzić ppkt  „d”  dotyczący  projektu uchwały 
w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Sieroszewice na lata 
2011-2017. Komisja przyjęła jednogłośnie porządek  posiedzenia Komisji   z 
dodatkowym podpunktem.  
 
Ad.3)  Pani Teresa Lis – zarekomendował kandydaturę p . Andrzeja Gierlacha , który 
wyraził zgodę na kandydowanie. Zgłoszona kandydatura  została  podjęta 10 głosami 
„za” i 1 głosie  „ wstrzymujących”. Na przewodniczącego Komisji Budżetu … został 
wybrany p. Andrzej Gierlach 
Pan Andrzej Gierlach-  podziękował za dokonanie wyboru jego osoby na funkcje 
przewodniczącego Komisji Budżetu… .  Przypomniał ,że 8  lat temu był radnym  oraz 
pełnił funkcję  Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. Poinformował ,że pracuje 
społecznie na różnych płaszczyznach  i to pozwala mu funkcjonować w miarę dobrze.  
Pan Przewodniczący Rady – zaprosił  p. Przewodniczącego Komisji do stołu 
prezydialnego  i przekazał mu dalsze prowadzenie  posiedzenia Komisji. 
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Pan Przewodniczący Komisji -  zwrócił się do członków Komisji o zgłaszanie 
kandydatów  na funkcję  zastępcy przewodniczącego Komisji. 
Pan Anatol Piaskowski-   zaproponował kandydaturę p. Bernadety Białej , która  
wyraziła zgodę na kandydowanie.  Zgłoszona kandydatura została przyjęta  przy 9 
głosach „za” i 2 głosach „ wstrzymujących się .”   
 
Ad.4) Pan Wójt - omówił projekt budżetu  gminy Sieroszewice na 2011 rok.  
 „  Budżet na 2011 rok nie jest napięty , chociaż realizujemy programy unijne.  Dochody 
budżetu na rok 2011 ustala się w łącznej kwocie 27.806.252,00 zł, z tego : 
   - dochody bieżące w kwocie 23.567.253,00 zł.  
  - dochody majątkowe w kwocie  4.238.999,00zł. 
Wydatki  budżetowe zaplanowano  w łącznej kwocie 25.331.889,00 zł. , z tego : 
  - wydatki bieżące w wysokości      21.640.922,00 zł. 
 -  wydatki majątkowe w wysokości   3.690.967,00 zł.  
Jeżeli chodzi o rolnictwo, to  tych wydatków jest  najmniej, a mianowicie: 
 Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo – 77.506,00 zł.  
 -  rozdział 01008 Melioracje wodne-  zaplanowano kwotę 6.000,00 zł. , 
 - rozdział 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi – zaplanowano  
67.100,00 zł.  Z tego kwota 22.100,00 zł.  planowana jest  na zakup energii, drobne 
naprawy i ubezpieczenie infrastruktury wodno-kanalizacyjnej, natomiast kwotę 
45.000,00 zł.  wydziela się na zadania inwestycyjne pn.: 
- budowa odcinka sieci wodociągowej w m. Parczew ( przy parku) – 25.000,00 zł, 
- budowa odcinka sieci wodociągowej w m. Wielowieś ul. Grabowska 20.000,00 zł.  
Rozdział 01030  - Izby rolnicze – zaplanowano kwotę  4.373,00 zł.  
Dział 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną , gaz i wodę – 
54.360,00 zł. 
Dział 600 Transport i łączność – 1.912.230,00 zł.  
- rozdział 60014 Drogi publiczne powiatowe  - zaplanowano kwotę 270.000,00 zł. 
Wyjaśnił ,że chodzi obudowę drogi powiatowej Ołobok – Godziesze na odcinku od 
skrzyżowania do granicy Powiatu o długości 2,8 km. Będziemy nadal współfinansować 
budowę chodników  .Kontynuacja  modernizacji  drogi w Strzyżewie – Strzyżówek – 
kwota 90.000,00 zł. i we wsi Latowice-Kęszyce – zaplanowano kwotę 90.000,00 zł.  
Jeśli chodzi o wydatki inwestycyjne planowane w zakresie modernizacji dróg gminnych, 
to zaplanowano : 
- budowę ścieżki rowerowej  na trasie Latowice -Sieroszewice kwota  285.307,00 zł. 
- budowę chodnika w m. Biernacice- III etap  -kwota  7.117,00 zł., 
- budowę chodnika w m. Rososzyca ul. Środkowa  kwota 22.594,00 zł., 
- modernizacja nawierzchni drogi gminnej we wsi Zamość  kwota 90.000,00 zł., 
- modernizacja nawierzchni drogi gminnej  we wsi Kania – kwota 90.000,00 zł. , 
- modernizacja nawierzchni drogi gminnej  we wsi Masanów-  kwota zł. 90.000,00 zł.  
- modernizacja nawierzchni drogi gminnej  we wsi Wielowieś ul. Ceglana  kwota  
90.000,00 zł., 
- modernizacja nawierzchni drogi gminnej we wsi Westrza  kwota zł. 60.000,00 zł.  
 (  prowadzę rozmowy  z Wójtem Gminy Ostrów Wielkopolski i nie ma entuzjazmu z jego 
strony , bo droga ta nie służy za bardzo mieszkańcom gminy Ostrów Wielkopolski), 
- modernizacja  dróg osiedlowych w m. Sieroszewice kwota zł.  100.000,00 zł.  
W dziale tym mieszczą się też wydatki do dyspozycji jednostek  pomocniczych  w 
wysokości 29.711,00 zł.  
Dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa -31.000,00 zł, 



  

3 
 

Dział 710 Działalność usługowa – 98.300,00 zł., 
Dział 750  - Administracja publiczna -2.532.604,00 zł. 
Dział 754-  Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  277.130,00 zł. 
Dział 801 Oświata i wychowanie  - 12.059.571,00 zł.  
 Dział 851 – Ochrona zdrowia -  115.000,00 zł., 
- Dział 852 Pomoc społeczna- 4.693.292,00 zł.  
- Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej  - 61.644,00 zł.  
- Dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza – 13.781,00 zł.  
- Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 1.031.452,00 zł. ( w dziale tym 
zostały zaplanowane środki  na GOK, świetlice, dotacja dla  Zespołu Pieśni i Tańca 
Ołobok oraz wydatki na sołectwa, w ramach wydatków inwestycyjnych planuje się 
kwotę 28.094,00 zł.  
Dla  bibliotek zaplanowano dotację podmiotową w kwocie 295.775,00 zł.  
- Dział 926 – kultura fizyczna i sport – 765.462,00 zł.  
(  Wzrost wydatków jest związany z utrzymaniem dwóch „ ORLIKÓW” . Jest 
zaplanowana poważna kwota na budowę boiska wielofunkcyjnego w Rososzycy  w 
ramach programu operacyjnego . Byłyby dwie sprawy związane z budową boiska w 
Rososzycy  i budową ścieżki rowerowej do Latowic. Ponadto zaplanowano środki w 
kwocie 10.000,00 zł.  na działalność sportowców niezrzeszonych w klubach sportowych   
oraz na organizację biegów o  Puchar Wójta Gminy Sieroszewice zaplanowano kwotę 
40.000,00 zł. ) 
Jeśli chodzi o przewozy , to poziom dofinansowania nie jest zbyt wysoki w porównaniu 
do roku 2010 .  Zaplanowano  kwotę 37.104,00  zł. dla MZK  Ostrów Wlkp. i dla PKS.” 
Pan Henryk Jędroszka -   zabrał głos w sprawie   budowy nowego przedszkola w 
Strzyżewie ,  informując zebranych  ,że   między nim , a p. Białą  doszło do zawarcia 
kompromisu.  
Pan Wójt-  „ odnośnie budowy nowego przedszkola w Strzyżewie , to trzeba mieć 
świadomość ,że z budżetu gminy wydano kwotę 36.000,00 zł.  na opracowanie  
dokumentacji  na modernizację budynku po starej szkole  na przedszkole.  Rada Gminy 
musi podjąć uchwałę o zaniechaniu   tej inwestycji.  
Pani Skarbnik  - wyjaśniła,  że  trzeba zabezpieczyć  środki  w budżecie na 2011 rok  na 
zapłacenie  rachunków , ponieważ została podpisana  umowa z projektantem  na 
opracowanie projektu na adaptacje  starego budynku szkoły na przedszkole. 
Pan Wójt-   „ Oprócz tego w projekcie budżetu jest zaplanowana kwota 54.000,00  na 
ten cel  , a w  WPI ta inwestycja musi być podwójnie.”  
Pani Skarbnik-  wyjaśniła, że jest zaangażowanie środków i nie można  przesuwać  ze 
środków na ten cel , bo będzie płacone dopiero w przyszłym roku.  
Pan Przewodniczący Rady- przedstawił 3 wnioski z Komisji Kultury , Oświaty, 
Zdrowia, Pomocy Społecznej i Promocji : 
1) w sprawie  wprowadzenia  do projektu budżetu gminy na rok 2011 kwoty 40.000,00 

zł. na  rozbudowę Szkoły Podstawowej w Masanowie, zmniejszając na ten cel 
planowane wydatki bieżące w szkołach . 

2) wniosek  o zwiększenie dotacji dla Gminnej  Biblioteki Publicznej w Sieroszewicach 
na 2011 rok o kwotę 20.000,00 zł. z przeznaczeniem na działalność związaną z 
wydawaniem „ Biuletynu Gminy Sieroszewice” , zmniejszając planowaną rezerwę 
ogólną o tę kwotę . 

3) wniosek  w sprawie   budowy   przedszkola  w Strzyżewie  przy  nowej szkole,  
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Pan Anatol Piaskowski-  odniósł się do  drugiego wniosku  z Komisji Kultury , Oświaty , 
a mianowicie , że w tym temacie są inne propozycje , a odnośnie formy  decyzje zostaną 
podjęte w późniejszym terminie.  
Pan Wójt  - stwierdził ,że jest to inny wniosek i trzeba zdecydować  dzisiaj . „ O tyle ma 
to konsekwencje ,że jest to dotacja  celowa.   Zostawmy rezerwę w kwocie 100.000,00 
zł., a  później zdecydujemy .”  
Pan Przewodniczący Rady-  wyraził opinię ,że wydawanie biuletynu byłoby zasadne, a 
dyskutować można jedynie odnośnie formy .  
Pan Anatol Piaskowski-  wnioskował o odrzucenie wniosku Komisji Kultury, 
Oświaty…, aby sprawa ta była rozpatrywana w  późniejszym terminie  
Pan Przewodniczący Komisji – poinformował, że na Komisji Rolnictwa… szeroko były 
omawiane i dyskutowane sprawy  OSP. Przedstawił  informacje  odnośnie  ilości 
wyjazdów poszczególnych jednostek OSP  do  zdarzeń losowych  w ciągu całego roku  
2010 : 
 -  OSP Sieroszewice-   71 wyjazdów, 
-   OSP Masanów      -  41 wyjazdów, 
-  OSP Latowice        -  22 wyjazdy, 
-  OSP Wielowieś      -  13 wyjazdów, 
-  OSP Strzyżew        -    6  wyjazdów, 
-  OSP Rososzyca      -   1  wyjazd, 
-  OSP Ołobok           -    1  wyjazd, 
-  OSP Psary              -    1 wyjazd 
„Wieloletnia diagnoza  potwierdza się co roku . Na Komisji Rolnictwa  mówiliśmy o  
potrzebie  kupna samochodu dla  jednostki OSP Masanów, ponieważ  jednostka ta jest  
aktywna  oraz   wchodzi  w skład Krajowego Systemie Gaśniczo- Ratowniczego .Nasza 
prośba jest skierowana w kierunku   OSP  Wielowieś , Latowice i Strzyżew.  Jest prośba 
Oddziału Zarządu Gminnego OSP w Sieroszewicach , aby  zakupić samochód dla 
jednostki w Latowicach  z uwagi na to ,że Żuk  ma  30 lat .  Aktywność  jednostek wynika 
z zasobu  wyszkolonych strażaków oraz sprzętu jakim dysponują.  W ostatnim okresie 
odrodziła się jednostka OSP Psary  , na których pokładamy  także duże nadzieje.  
 Sprzęt strażacki jest w miarę dobry i idziemy w dobrym kierunku. Najczęstszymi 
zdarzeniami  do których wyjeżdżały  jednostki to:  podtopienia , powodzie , wypadki , 
pożary i usuwanie powalonych drzew.”  
Pani Teresa Lemiesz-  poruszyła temat związany z odśnieżaniem dachów  na 
budynkach użyteczności publicznej.” Co roku otrzymujemy pisma  w tej prawie .Czy nie 
można byłoby mieć 3 osoby z uprawnieniami  do wykonywania tych prac? My jesteśmy 
odpowiedzialni, trzeba zachować szczególną ostrożność , ponieważ przy sali jest duży 
ruch  pieszych, którzy  odwiedzają  bibliotekę.” 
Pan Wójt – „ nie widziałbym  takiego rozwiązania , aby angażować  strażaków, byłoby to 
bardzo ryzykowne .Myśmy finansowali  odśnieżanie dachów na salach wiejskich.”  
Pan Przewodniczący Komisji – wyjaśnił, że do odśnieżania dachów musi  być 
odpowiedni sprzęt.  
Pan Wójt -  zobowiązał się  , że skoro będzie taka potrzeba , to gmina  będzie odśnieżać 
dachy  na salach wiejskich. 
Pani Skarbnik-  udzieliła członkom Komisji wyjaśnień ,że  dawniej Wieloletnia  
Prognoza Finansowa  Gminy była załącznikiem do projektu budżetu , a od tego roku  
musi być uchwalona w formie uchwały Rady Gminy.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały  w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieroszewice na lata 2011-2017. 
 
Pan Wójt- zaproponował, aby przegłosować   wniosek z Komisji Kultury  w sprawie 
zwiększenia dotacji dla Gminnej  Biblioteki Publicznej w Sieroszewicach na 2011 rok o 
kwotę 20.000,00 zł. z przeznaczeniem na działalność związaną z wydawaniem  
„Biuletynu Gminy Sieroszewice” , zmniejszając planowaną rezerwę ogólną o tę kwotę . 
Komisja Budżetu… odrzuciła  wniosek w powyższej sprawie , ponieważ 8 członków 
Komisji było „ przeciw” i 3  wstrzymało się od głosu.  
Przewodniczący Komisji - poddał pod głosowanie  w dalszym ciągu posiedzenia  drugi 
wniosek  z Komisji Kultury , Oświaty…  w sprawie   budowy   przedszkola  w Strzyżewie  
przy  nowej szkole. 
 
Wniosek w powyższej sprawie został przyjęty przez Komisję Budżetu… jednogłośnie.   
 
Następnie poddał pod głosowanie trzeci wniosek  odnośnie wprowadzenia  do projektu 
budżetu gminy na rok 2011 kwoty 40.000,00 zł. na  rozbudowę Szkoły Podstawowej w 
Masanowie, zmniejszając na ten cel planowane wydatki bieżące w szkołach . 
Wniosek w powyższej sprawie został przyjęty jednogłośnie . 
Pani Teresa Lemiesz- zapytała , czy byłaby możliwość  dokonywania zwrotu kosztów 
przejazdu  na spotkania ze Stowarzyszenia „KRAINA NOCY I DNI”? 
Pan Wójt -  wyraził zdanie , że akurat to stowarzyszenie jest skąpe. 
Pani Bernadeta Biała -  dołączyła się  do wypowiedzi p. Lemiesz, że skoro został 
poruszony temat delegacji , to sołtysi tez powinni mieć płacony zwrot kosztów podróży 
służbowych.  Zaproponowała, aby w najbliższym terminie zając się tym tematem.  
Pan Przewodniczący Komisji – przypomniał, że będąc  radnym  zawsze popierał 
sołtysów, gdyż są oni bardziej narażeni  , aniżeli radni.  
Pan Wójt-  obiecał ,że  zostanie przygotowany projekt uchwały  w sprawie ustanowienia  
zasad , na jakich sołtysom będzie przysługiwał zwrot kosztów podróży służbowej. 
Pan Przewodniczący Komisji – zapytał, czy  nie będzie za późno , aby wprowadzić 
zmianę  do  budżetu na 2011 rok, czy będą na ten cel środki? 
Pan Wójt -  „ Dopóki nie ma podjętej  uchwały,  to nie ma środków.” 
Pan Przewodniczący Komisji – poddał pod głosowanie  projekt  budżetu Gminy 
Sieroszewice na 2011 rok wraz z dwoma przyjętymi poprawkami.  
 
Komisja Budżetu… zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt budżetu Gminy 
Sieroszewice na 2011 rok  wraz  z dwoma przyjętymi poprawkami.  
 
Ad.6 a) Pan Wójt - omówił projekt uchwały Rady Gminy w  sprawie   określenia 
jednostek budżetowych gromadzących dochody na wydzielonym rachunku ,źródeł tych 
dochodów i ich przeznaczenia, sposobu i trybu sporządzania planu finansowego 
dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w tym planie oraz ich 
zatwierdzania.  „ Rada Gminy  musi określić zasady, źródła tych dochodów i ich 
przeznaczenie. Obowiązuje nowa podstawa prawna , dlatego też poprzednia uchwała w 
tej sprawie wygasła. W projekcie uchwały są wymienione dwie szkoły , które  gromadzą 
na wydzielonym rachunku dochody : 
  1) Zespół Szkół w Sieroszewicach , 
 2)  Zespół Szkół w Wielowsi 
Ponadto  wymieniony został katalog  na jakie zadania mogą być  przeznaczone te środki.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie  projekt uchwały w w/w sprawie.  
Pani Skarbnik – wyjaśniła, że  konsekwencją podjęcia tej uchwały będzie  
wprowadzenie  danych do uchwały budżetowej  na 2011 rok.  
 
b) Pan Wójt-  przeprosił członków Komisji, że  projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na 2010 rok jest spóźniony .” Musimy dostosować budżet do informacji, które 
otrzymujemy  z zewnątrz. Omówił projekt uchwały w powyższej sprawie. Przedstawił z 
uzasadnienia podstawy dokonania zmian w budżecie . 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały  w powyższej sprawie.  
 
c)  Pan Wójt – omówił   projekt  uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych , Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Sieroszewice na 2011 rok.  
Pan Dariusz Majewski – zwrócił się  z pytaniem , kto jest pełnomocnikiem  p. Wójta  ds. 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych?  
Pan Wójt -  „ Moim pełnomocnikiem do tych spraw  jest p. Marzena Pilarska.” 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały  w powyższej sprawie.  
 
d) Pan Wójt – omówił projekt uchwały  w sprawie  trybu powoływania i odwoływania  
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Sieroszewicach  oraz szczegółowe 
warunki jego funkcjonowania.”W skład  tego zespołu powinny wchodzić  
przedstawiciele jednostek organizacyjnych, instytucji i organizacji działających na 
terenie gminy , a mianowicie:  
  - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sieroszewicach ,  
  - Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Sieroszewicach, 
-  Posterunku Policji w Sieroszewicach, 
-  oświaty, 
-  ochrony zdrowia, 
-  organizacji pozarządowych, 
-  kuratorzy sądowi, 
-  inni specjaliści, działający w zakresie przemocy w rodzinie (np. psycholog, terapeuta, 
pedagog szkolny itp.) Jest zapis w ustawie ,że osoby wchodzące w skład Zespołu , prace 
wykonują społecznie , nie otrzymują żadnego wynagrodzenia. Zespół będzie spotykał się 
raz na kwartał, ale może spotykać się częściej.  Kadencja Zespołu trwa 4 lata.” 
 
Komisja  zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie  trybu 
powoływania i odwoływania  członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w 
Sieroszewicach  oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 
 
e) Pan Wójt-  poinformował, że była propozycja , aby wykreślić z projektu uchwały  w 
sprawie   zasad nabywania , zbywania i obciążania  nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 
nieoznaczony  -  w § 4 pkt 2 . Stwierdził, że można ten zapis wykreślić , tym bardziej ,że 
będzie dla niego komfortowa sytuacja.  Była również propozycja na Komisji Rolnictwa , 
aby wykreślić w § 10 ust.1 i w pkt.3 ppkt a.” Zapis ten utrudnia  nam wydzierżawianie 
gruntów sołtysom i powtarzanie umowy. Do mienia gminnego  trzeba mieć opinię  ze 
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strony wsi. Przyjmując te zasady  wójt może zawrzeć umowę z sołtysem na 3 lata  , a 
później trzeba będzie  ogłosić przetarg.” 
Pan Dariusz  Majewski- wystąpił z propozycją, aby umowy z sołtysami zawierać na 
okres  4 lat , czyli na okres kadencji  , aby odbywało się w drodze przetargu.  
Pan Wójt -  udzielił wyjaśnień ,że zasady muszą być równe dla wszystkich , nie może być 
wyjątku dla sołtysów. 
Pani Bernadeta Biała- zwróciła uwagę ,że jeżeli wójt ogłosi przetarg, to  skoro wygra 
sołtys , to będzie musiał płacić dzierżawę.  
Pani Teresa Lemiesz-   wyraziła opinię ,że  sama nie użytkuje ziemi sołeckiej , a inni 
sołtysi użytkują i nie płacą dzierżawy.  
 Pan Andrzej Gierlach -Stwierdził ,że czasami są takie  sytuacje ,że sołtys bierze grunty 
z litości . „ Ja użytkuję  w Latowicach 0,76 ha gruntów sołeckich, zainwestowałem dużo 
środków  , aby doprowadzić te grunty do należytego stanu . Nie przesadzajmy ,że są 
jakieś wielkie dochody z tytułu użytkowania  tych gruntów.” 
Pani Bernadeta Biała-  wyraziła swoją opinię, że ziemia sołecka jest tradycją  na wsi  i 
chciałabym ,aby następny sołtys też mógł użytkować na starych zasadach. 
Pan Wójt – zwrócił uwagę ,że skoro zostanie wykreślony  w projekcie uchwały w § 10 w 
ust. 1  zapis   lub w drodze bezprzetargowej” , to punkt 3  w tym paragrafie nie będzie  
miał racji bytu.  
Pani Bernadeta Biała-  „ Wieś nie ma nic do powiedzenia , a całe życie toczy się wokół 
wsi.  W Strzyżewie jest 1 ha  ziemi sołeckiej.” 
Pan Wójt-  poinformował, że najwięcej ziemi sołeckiej jest w Psarach , aż 6,00 
ha.”Proszę pamiętać ,że sołtysi mają zobowiązania, bo podpisali oświadczenia.”  
Pan Andrzej Gierlach-  „ Wydaje mi się ,że 5 letni okres w Agencji nie obowiązuje.”  
Pan Wójt- „ Jeżeli chodzi o ONW , to nie obowiązuje , natomiast jeżeli chodzi o ochronę 
środowiska to obowiązuje.” 
Pan Dariusz Majewski-  wnioskował, aby  wszystkie sprawy związane z 
wydzierżawianiem i wynajmowaniem nieruchomości gminnych  odbywały się w drodze 
przetargu.   
Pani Bernadeta Biała- wyraziła opinię ,że użytkowanie ziemi sołeckiej powinno  być 
tradycją i powinno być to dalej podtrzymane. 
Pani Skarbnik -  „ dawniej sołtysi nie mieli płaconych diet.” 
Pan Henryk Jędroszka- zapytał ,ile jest ogólnie gruntów w dzierżawie? 
Na posiedzenie Komisji został poproszony p. Tomasz Woźniak. 
Pan Tomasz Woźniak-   udzielił wyjaśnień na pytanie p. Jędroszki , że ogólnie 
wydzierżawianych  jest  z mienia gminnego 60 ha 79 arów. 
Pan Henryk Jędroszka-  zwrócił się z pytaniem w sprawie łąk w Strzyżewie , jak dalej 
będzie się odbywać wydzierżawianie na jakich zasadach?  
Pan Przewodniczący Komisji  - poddał pod głosowanie  wnioski zgłoszone do projektu 
uchwały w sprawie  określenia zasad nabywania, zbywania  i obciążania nieruchomości 
oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na 
czas nieoznaczony.  Komisja wnioskowała o  wykreślenie  w § 4 ust.1  pkt.2  oraz w § 10 
ust.1   zapis : … lub w drodze bezprzetargowej.” oraz   w  § 10  ust. 2 i ust.3. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie  projekt uchwały  wraz z poprawkami .Za przyjęciem 
projektu uchwały głosowało 6 członków Komisji , 2 było „ przeciw”  i 3 wstrzymało się 
od głosu.   
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Pan Andrzej Gierlach -  zwrócił uwagę ,że  grunty obsiewa się  jesienią , a w 
obowiązującej umowie  jest zapis ,że umowa wygasa w momencie  przegrania wyborów 
sołtysa.  
Pan Wójt-  wyjaśnił że najbezpieczniej byłoby zorganizować przetarg z możliwością 
wypowiedzenia umowy . 
Pani Bernadeta Biała-  podała przykład nauczycieli ,że też  mają grunty z mienia 
gminnego  i nie płaca dzierżawy.  
Pan Wójt-  „ Ale to  gwarantuje nauczycielom „ Karta Nauczyciela”. 
 
Ad.7) Pan Dariusz Majewski- poinformował członków  Komisji , że  nauczycielom 
zostały zabrane już prawie wszystkie przywileje i została  jedynie im ziemia z mienia 
gminnego.  
Pan Przewodniczący Rady – poinformował  zebranych ,że  do końca sierpnia Rada 
musi podjąć nową uchwałę  na temat odpłatności za przedszkole z uwagi na to ,że 
zmieniły się przepisy.   
Pan Wójt -  „ W niektórych przedszkolach płaci się 200,00 zł.  za pobyt dziecka w 
przedszkolu .” 
Pan Przewodniczący Rady – wnioskował , aby dyrektor  GOK  na następnym 
posiedzeniu Komisji zapoznał radnych  z planem modernizacji  GOK. 
Pan Przewodniczący Komisji - wnioskował  o przygotowanie informacji  odnośnie 
rozbudowy przedszkola w Latowicach oraz  w Strzyżewie .  
 
Ad.8) Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia  Przewodniczący Komisji o godz. 
1155  dokonał zamknięcia posiedzenia Komisji Budżetu , Finansów i Zaopatrzenia . 
 
 
 
                     Protokółowała:   
                                                                                                               Przewodniczący  
                                                                                                        Komisji Budżetu, Finansów 
                    Joanna Glapiak                                                           i Zaopatrzenia  
                                                                                               
                                                                                                              Andrzej Gierlach 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 


